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 نشست هم اندیشی گرامیداشت 
هفته ملی سلامت مردان 

در شبکه بهداشت و درمان کازرون 

 

 

نشست برنامه ریزی اجرای برنامه های هفته ملی سلامت مردان 
ایران )سما( در دفتر رئیس شبکه بهداشت و درمان کازرون 

برگزار شد.
شبکه  عمومی  روابط  از  طلوع  روزنامه  دریافتی  گزارش  به 
بهداشت و درمان شهرستان کازرون، رئیس شبکه مهمترین 
قلبی  بیماری های  از  بعد  مردان  سلامت  تهدیدکننده  عامل 
عروقی را سرطان ها عنوان کرد و گفت: با توجه به اهمیت 
هفته  آنها،  کاری  و  فکری  مشغله  و  جامعه  مردان  سلامت 
ملی سلامت مردان فرصت مناسبی برای پرداختن به موضوع 

اهمیت سلامت مردان در خانواده و جامعه است.
این رویداد در  افزود: در سال جاری  برامکی«  دکتر »بندر 
با ورود   19 می شود که همه گیری کووید  برگزار  شرایطی 
اولیه  اصول  به  همگانی  توجه  اهمیت  امیکرون  سویه جدید 
رعایت  ماسک،  از  استفاده  مانند  بیماری  این  از  پیشگیری 
فاصله اجتماعی، شستشو و ضدعفونی کردن دست ها و انجام 

واکسیناسیون را بیشتر کرده است.
کارشناس بهداشت خانواده مرکز بهداشت شهید »پیرویان« 
کازرون در ادامه گفت: هفته سلامت مردان با هدف تلاش 
برای افزایش آگاهی مردان و تشویق آنان به مشارکت در 
توسعه برنامه های بهداشتی پایه و واکسیناسیون که می تواند 
به عبور جامعه از این بحران کمک نماید، با شعار »مشارکت 
جمعی«  محافظت  کرونا،  حداکثری  واکسیناسیون  مردان، 

برگزار خواهد شد.
ملی  هفته  در  اجرایی  برنامه های  مهمترین  از  روستا  فریده 
سلامت مردان در کازرون را انجام غربالگری مردان میانسال 
از نظر فاکتورهای خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی در 

بازه زمانی یک ماهه از سوی مراقبان سلامت عنوان کرد.
این نشست با حضور »زهرا طهماسبی« معاون بهداشتی شبکه 
بهداشت و درمان کازرون و جمعی از کارشناسان ستاد مرکز 

بهداشت شهید پیرویان برگزار شد.

ارسنجان
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان ارسنجان:

اراضی کشاورزی ارسنجان 
سنددار می شوند

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان ارسنجان از تشکیل قرارگاه 
اراضی  مالکیت  اسناد  صدور  سلیمانی«  »شهید  جهادی 

کشاورزی در این شهرستان خبر داد.
خرمی  حسینی  ناصر  سید  یزدانی:  داور  خبری/   سرویس 
جهاد  وزیر  اولویت های  و  برنامه ها  از  یکی  کرد:  تصریح 
کشاورزی سنددار نمودن اراضی کشاورزی است که بر این 
مالکیت  اسناد  صدور  جهادی  قرارگاه  ایجاد  دستور  اساس 

اراضی کشاورزی کشوری و استانی را صادر نموده است.
تسریع  و  موانع  رفع  را  قرارگاه  این  تشکیل  از  هدف  وی 
در صدور اسناد اراضی کشاورزی با همکاری سازمان جهاد 
کشاورزی استان و اداره کل ثبت اسناد و املاک عنوان کرد 
برای  مشکلات کشاورزان  مذکور  اسناد  با صدور  افزود:  و 

تأمین وثیقه و جذب تسهیلات برطرف می شود.
به گفته وی؛ شهرستان ارسنجان دارای ۲۵ هزار هکتار اراضی 

قابل کشت در قالب ۹۲ پلاک است.
 حسینی خرمی خاطرنشان کرد: قرارگاه صدور اسناد مالکیت 
اراضی کشاورزی ارسنجان با حضور فرماندار، مدیر و روسای 
ادارات حدنگاری و ساماندهی مدیریت امور اراضی سازمان 
جهاد کشاورزی، معاون اداره کل ثبت اسناد استان، بخشدار، 
شهرسازی،  و  راه  طبیعی،  منابع  ادارات  مسئولین  شهردار، 
جهاد  اراضی  امور  اداره  کارشناسان  و  رئیس  مالیاتی،  امور 
کشاورزی ارسنجان، کارشناس حقوقی دادگستری و معاون 

اداره ثبت اسناد در محل فرمانداری ارسنجان افتتاح شد.
این  در  جو  و  گندم  مزارع  هرز  علف های  با  مبارزه  آغاز 
به مساعد شدن شرایط  با توجه  شهرستان خبر داد و گفت: 
این  جو  و  گندم  مزارع  هرز  علف های  با  مبارزه  جوی، 
شهرستان از اوایل اسفند ماه شروع شده و تا اواسط فروردین 

ماه ادامه خواهد داشت.
وی بهترین زمان مبارزه با مبارزه با علف های هرز این مزارع 

از مرحله ۶ برگی تا اواسط پنجه زنی عنوان کرد.
حسینی خرمی با اشاره به برگزاری کارگاه آموزشی مجازی 
بهره برداران  برای  کنترل علف های هرز مزارع گندم و جو 
عموم  آموزش  تداوم  و   ۱۴ و   ۱۳ کشاورزی  پهنه های 
مقاومت  پدیده  به  توجه  با  افزود:  شهرستان  کشاورزان 
کشاورزان  به  شیمیایی،  علف کش های  به  هرز  علف های 

توصیه می شود با هماهنگی مروج پهنه خود نسبت به بازدید 
اقدام  مناسب  علف کش  و  سمپاشی  زمان  انتخاب  و  میدانی 

نمایند.

استان بوشهراستان بوشهر
معاون دانشگاه پزشکی بوشهر: 

کمبود سِرُم در این استان 
وجود ندارد

 
معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی بوشهر گفت: با 
توجه به قرار گرفتن در پیک ششم کرونا و افزایش میزان 
با  اما  دارد  وجود  سِرُم  تأمین  در  محدودیت هایی  مصرف، 
تلاش و برنامه ریزی صورت گرفته در زمان حاضر در این 

زمینه کمبودی نیست.
به  افزود: تلاش شده  ایرنا  با  یحیی رضایی در گفت و گو 
طور مرتب سِرُم مورد نیاز داروخانه ها و بیمارستان های استان 

بوشهر تأمین و توزیع شود.
وی بیان کرد: براین اساس از آغاز پیک ششم شیوع کرونا 
تاکنون ۱۰۰ هزار عدد سِرُم از سوی دانشگاه علوم پزشکی 
سوی  از  نیز  عدد  هزار   ۱۵ و  خریداری  بیمارستان ها  برای 

انجمن داروسازان تأمین شده است.
رضایی یادآور شد: افزون براین به صورت میانگین هر هفته 
۳۰ تا ۴۰ هزار عدد سِرُم نیز از سوی شرکت های داروسازی 
در بین داروخانه ها و مراکز بهداشتی و درمانی توزیع می شود.
در  شده  انجام  برنامه ریزی های  به  توجه  با  کرد:  اظهار  وی 
سوی  از  سِرُم  زمینه  در  کمبودی  هرگونه  گزارش  صورت 
تأمین  نیاز  مورد  میزان  بلافاصله  بیمارستان ها  و  داروخانه ها 

می شود.
معاون آموزش و پرورش استان بوشهر 

خبر داد؛

شرکت ۱۴ هزار دانش آموز بوشهری 
در اردوی مجازی راهیان نور

معاون پرورشی و فرهنگی آموزش و پرورش استان بوشهر 
گفت: ۱۴ هزار دانش آموز بوشهری در اردوی مجازی راهیان 

نور از طریق شبکه آموزشی شاد شرکت می کنند.
به گزارش ایسنا، محمود حقدوست در آیین افتتاحیه اردوهای 
مجازی راهیان نور با بیان اینکه اردی راهیان با مشارکت سپاه 
به دلیل شیوع  اظهار کرد:  برگزار می شود،  امام صادق )ع( 
ویروس کرونا از سال گذشته برگزاری اردوی فرهنگی به 

شیوه مجازی در دستور کار قرار گرفته است.
وی ادامه داد: اردوی راهیان نور در جزیره مقاوم خارگ به 

عنوان نماد ملی مقاومت به شیوه حضوری برگزار می شود.
معاون پرورشی و فرهنگی آموزش و پرورش استان بوشهر  
فرهنگی  عظیم  کار  یک  نور  راهیان  اردوی  اینکه  بیان  با 
است، افزود: زنده نگه داشتن یاد شهدا، الگوپذیری از شهدا، 
بازخوانی و یادآوری رشادت های رزمندگان در طول دوران 

دفاع مقدس از اهداف اصلی برگزاری این اردو است.
اسلامی  انقلاب  گفتمان  احیاگر  را  نور  راهیان  حقدوست 
نتیجه  که  را  انقلاب  دستاوردهای  باید  داد:  ادامه  و  دانست 
رشادت های شهدای دفاع مقدس، مدافع حرم، مدافع امنیت و 

مدافع سلامت است، برای نسل جدید تشریح شود.
وی با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری بر جهاد تبیین عنوان 
کرد: باید دستاوردهای انقلاب اسلامی و برکات نظام مقدس 
جمهوری اسلامی برای نسل جوان و نوجوان تبیین شود که 
راهیان نور یکی از بهترین راه ها برای تحقق این هدف است.
معاون پرورشی و فرهنگی آموزش و پرورش استان بوشهر 
ایستادگی در  استان بوشهر در مقاومت و  به سابقه  اشاره  با 
نادر  دلواری،  رییسعلی  شهیدان  گفت:  جهانی  استکبار  برابر 
مهدوی، حسین صافی و احمدی جوان سند پرافتخار مقاومت 

بوشهری ها هستند.
حقدوست یادآور شد: ما به عنوان وارثان این شهدای گرانقدر 
عهد می بندیم که همواره مدافع آرمان انقلاب و ولایت باشیم.
وی با بیان اینکه در سال تحصیلی جاری تاکنون ۵۸۲ یادواره 
ادامه  در  کرد:  اظهار  روشن«  »لاله های  عنوان  تحت  شهید 
شهدای  کنگره  بار  اولین  برای  شهدا  یادواره های  برگزاری 
فرهنگی و دانش آموز استان در اردیبهشت سال آینده برگزار 

می شود
معاون هماهنگ کننده سپاه امام صادق )ع( نیز در این آیین 
هجمه های  برابر  در  اسلامی  انقلاب  استمرار  برای  گفت: 
فرهنگی دشمن، ترویج فرهنگ شهادت و ایثارگری بهترین 

راه است.
مقاومت  نماد  خارگ  جزیره  اینکه  بیان  با  غضنفری  علی 
فقط یک  افزود: خارگ  است و  ایران  استقامت  پایداری و 
جزیره نبود بلکه از آن جزیره استراتژیک می توان به عنوان 

جبهه ای ملی برای دفاع از خاک و ناموس میهن یاد کرد.
وی اظهار کرد: دشمن با هدف قطع صادرات نفت و ضربه 
زدن به اقتصاد ایران اسلامی این جزیره را بمباران کرد، اما با 
رشادت و حماسه آفرینی و مقاومت مردم حتی یک لحظه نیز 

صادرات نفت متوقف نشد.
معاون هماهنگ کننده سپاه امام صادق )ع( عنوان کرد: برای 
که  زمان  هر  و  کجا  هر  اسلامی  انقلاب  توسعه  و  پیشرفت 
نیاز به حضور مردم ولایت مدار در صحنه باشد، شاهد وقوع 

حماسه های مختلف بوده ایم. 

 

استان هرمزگاناستان هرمزگان
سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع 

استانداری هرمزگان:

قراردادهای استانداری هرمزگان 
در سال جاری منتشر شد

 
استانداری  منابع  و  مدیریت  توسعه  معاونت  اسرپرست 
انتشار  و  استان  در  شفافیت  دوم  گام  تحقق  از  هرمزگان 
راستای  در   1400 سال  در  هرمزگان  استانداری  قراردادهای 

اجرایی شدن دستور استاندار هرمزگان خبر داد.
از  پس  کرد:  اظهار  خصوص  این  در  نهاد  خاکی  محسن 
اجرایی شدن دستور استاندار هرمزگان و تحقق گام نخست 
شفافیت در استان با بارگذاری اطلاعات مربوط به حقوق و 
دفاتر ستادی و  مدیران  و  میانی  ارشد،  مدیران  مالی  مزایای 
معاونان آن ها، فرمانداران و بخشداران، با تأکید ویژه استاندار 
هرمزگان گام دوم این طرح با انتشار قراردادهای منعقد شده 

در سال جاری از اجرایی شد.
قراردادهای  انتشار  با  و  تناوب  به  بخش  این  افزود:  وی 

حوزه های مختلف به روزسانی می شود.
به گزارش ایسنا، استاندار هرمزگان چندی پیش در مصاحبه 
و  شفافیت  طرح  دوم  مرحله  شدن  اجرایی  از  ملی  رسانه  با 

بارگذاری متن قراردادها در سامانه شفافیت خبر داده بود. 

بندرعباس 
رئیس شورای شهر بندرعباس:

افزایش نظارت مالی شورا بر بودجه 
باعث شفافیت و فسادستیزی 

خواهد شد 
رئیس شورای شهر بندرعباس گفت: نظارت بر شهرداری و 
شورا  نظارت  افزایش  است.  شورا  اصلی  وظیفه  آن  عملکرد 
مخصوصاً در بودجه و مسائل مالی شهرداری، قطعاً شفافیت 

بیشتر و فساد ستیزی را به دنبال خواهد داشت.
به گزارش مهر، فاطمه جراره در جلسه علنی شورای اسلامی 
اعضای  همه  تلاش  از  باید  اول  افزود:  بندرعباس،  شهر 
کنم،  تشکر  بندرعباس  شهرداری  بودجه بندی  ایام  در  شورا 
مخصوصاً از کمیسیون بودجه و ریاست آن که بنده شهادت 
به عنوان عضو  بنده  این ۹ سالی که  تمام طول  می دهم، در 
شورای شهر خدمت می کنم، هیچ وقت با این دقت و با زمان 
بودجه در کمیسیون بررسی و حلاجی نشده است. همچنین بر 
خود واجب می دانم از زحمات پرسنل و مدیران شهرداری در 

تنظیم این بودجه نیز تشکر کنم.
چند  باید  حتماً  امسال  بودجه  درخصوص  اینکه  بیان  با  وی 
کنم،  بیان  مردم  و  رسانه ها  و  شورا  اعضای  را خدمت  نکته 
اضافه کرد:  نظارت بر شهرداری و عملکرد آن وظیفه اصلی 
شورا است. افزایش نظارت شورا مخصوصاً در بودجه و مسائل 
به  را  ستیزی  فساد  و  بیشتر  شفافیت  قطعاً  شهرداری،  مالی 
بررسی  درخصوص  که  تلاشی  همه  با  داشت.  خواهد  دنبال 
بودجه شکل گرفته است باید اذعان داشت که بودجه هنوز 
نیز با واقعیت درآمد و هزینه شهرداری منطبق نیست و این 
سیری است که امیدواریم این شورا در طی چهار سال به آن 

نائل شود.
جراره بیان کرد: همگان اذعان داریم که شهر بندرعباس به 
امکانات  و  صنایع  وجود  با  کشور  دیگر  شهرهای  موازات 
پایتخت  و  شهر  به  که  آن  غرب  در  کشور  عظیم  بسیار 
و  عمرانی  پیشرفت  است،  شده  معروف  کشور  اقتصادی 
امر دلایل متعددی دارد  این  نداشته است  رفاهی برای مردم 
که یکی از اصلی ترین عوامل آن میزان بالای هزینه جاری 
شهرداری است. بر طبق ماده ۶۸ قانون شهرداری ها، بودجه 
شهرداری باید به صورت حداقل ۴۰ درصد عمرانی بسته شود 
که در سال های گذشته با اینکه در بودجه به صورت شکلی 
تفریغ  در  و  واقعیت  در  اما  است  پیدا کرده  تحقق  امر  این 
بودجه مشخص می شود که این امر محقق نشده و بسیاری از 
درآمدهای شهرداری به مسائل جاری تحقق پیدا کرده است. 
حتی در مواردی در سال های قبل هزینه های جاری به عنوان 
و  بازرسی  ورود  با  که  بود  آمده  بودجه  تفریغ  در  عمرانی 

وزارت کشور این امر اصلاح شد.
وی ادامه داد: در سال های اخیر بحث ارزش افزوده و درآمد 
می شود  عایدشان  موضوع  این  از  شهرداری ها  که  پایداری 
خیلی توانسته به قدرت مالی و مدیریت شهری در کل کشور 
کمک کند. قانون و آیین نامه های آن نیز فصول هزینه کرد 

این درآمد را مشخص کرده اند که عمده آن در عمرانی قرار 
 ۴۰ حداقل  سهم  به  توجه  بدون  شهرداری  تاکنون  می گیرد. 
اقدام  شهرداری  درآمد  این  کرد  هزینه  به  عمرانی  درصدی 

کرده است.
می دانیم  همه  کرد:  تصریح  بندرعباس  شهر  شورای  رئیس 
که در حال حاضر میزان ارزش افزود نسبت به کل درآمد 
شهرداری در صد قابل ملاحظه ای است و نمی توان بدون در 
 ۴۰ حداقل  سهم  همچنین  و  شده  اعلام  فصول  گرفتن  نظر 
در  بخواهیم  اگر  رسید.  بودجه  اهداف  به  عمرانی  درصدی 
باشیم  داشته  را  عمرانی  درصدی   ۴۰ نظارت  بودجه  کلیات 
درآمد  که  افزوده  ارزش  هزینه کرد  به  نسبت  نمی توانیم 
قابل ملاحظه ای است بی تفاوت باشیم و این علت اصلی ورود 

ما به موضوع هزینه کرد ارزش افزوده است.
افزوده و درآمدی که  ارزش  بیان کرد: در یک کلام  وی 
برای شهرداری ایجاد می کند نباید به سمت کم بازده شدن 
تقدیر  قابل  کار  برود.  شهرداری  درآمدزایی  سیستم  خود 
شهرداری در همین مدت متمرکز کردن خزانه بوده است این 
هزینه های جاری غیرضرور،  از  در جلوگیری  قطعاً  موضوع 
و  سازمان ها  درآمد  کاهش  به  می تواند  اما  بود  خواهد  مفید 
کرد  هزینه  در  محدودیت  ایجاد  با  که  شود  منجر  مناطق 
ارزش افزوده باعث ایجاد تلاش بیشتر توسط شهردار و دیگر 
مدیران برای تأمین جاری از عملکرد خواهیم بود نه از ارزش 

افزوده.
شفافیت  با  امسال  بودجه  امیدوارم  گفت:  پایان  در  جراره 
در درآمدزایی و  بیشتر شهرداری  باعث تحرک  اولًا  بیشتر 
بیشتر  و  مؤثر  نظارت  با  ثانیاً  و  مردم شود  به  خدمت رسانی 
شورا در امور مالی باعث کاهش فساد و شفافیت هرچه بیشتر 

شود که از شعارهای خود آقای شهردار نیز بوده است.

استان خوزستاناستان خوزستان

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
استان خوزستان:

رشد ۱۵ درصدی مصرف بنزین 
در خوزستان

وجود هوا در بنزین صحت ندارد

 
 

 
 
 

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه خوزستان 
از رشد ۱۵ درصدی مصرف بنزین در خوزستان در مقایسه با 

سال گذشته خبر داد.
مصرف  درخصوص  ایسنا،  با  گفت وگو  در  نجفی  نعمت الله 
سوخت در خوزستان اظهار کرد: امسال میزان مصرف بنزین 
در جایگاه های خوزستان در مقایسه با سال گذشته ۱۵ درصد 

رشد داشته است.
دلیل  به  استان،  در  مصرف  افزایش  میزان  این  افزود:  وی 
برداشته شدن محدودیت های تردد در دوران کرونایی است 
شده  بنزین  مصرف  رشد  و  جابه جایی ها  افزایش  باعث  که 
منطقه  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت  است.مدیر 
در   CNG مصرف  میزان  همچنین  امسال  گفت:  خوزستان 
قبل، حدود ۶  با سال  مقایسه  میانگین در  به طور  خوزستان 
گازوئیل  درخصوص مصرف  است.نجفی  داشته  رشد  درصد 
عنوان کرد: در سال جاری با توجه به افزایش حمل و نقل 
و تردد کامیون ها از بنادر خوزستان میزان مصرف نفت گاز 
داشته  رشد   ۸ حدود  گذشته  سال  با  مقایسه  در  )گازوئیل( 
وجود  درخصوص  مطرح شده  شایعات  به  اشاره  با  است.وی 
کرد:  بیان  سوخت  جایگاه های  کم فروشی  و  بنزین  در  هوا 
شود  خارج  سوخت  نازل  از  بنزین  با  هوا  که  ندارد  امکان 
شرکت  نیست.مدیر  صحیح  مسایلی  چنین  شدن  مطرح  و 
داد:  ادامه  خوزستان  منطقه  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی 
ماهانه جایگاه های سوخت استان رصد و بررسی می شوند و 
پلمب  کنند  در عرضه سوخت، کم فروشی  جایگاه هایی که 
می شوند. اداره استاندارد نیز هر ۳ ماه یکبار نسبت به بررسی 

جایگاه های سوخت اقدام می کند.
پخش  ملی  شرکت  استانداردهای  کرد:  تصریح  نجفی 
کل  اداره  نظر  مورد  استانداردهای  از  نفتی  فرآورده های 
داد  نخواهیم  اجازه  و  است  سختگیرانه تر  بسیار  استاندارد 

جایگاه های سوخت در این زمینه به مردم کم فروشی کنند.
نماینده اهواز:

به جد پیگیر تکمیل خط راه آهن 
شلمچه - بصره هستیم

بحث  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  در  اهواز  مردم  نماینده 
پیگیر  و  شده  نهایی  تقریباً  بصره  به  شلمچه  راه آهن  خط 

تکمیل این خط به صورت جد هستیم.
سید کریم حسینی در گفت و گو با ایرنا درخصوص راه آهن 
شلمچه ـ بصره اظهار کرد: بحث این خط تقریباً نهایی شده و 

ما نیز در حال پیگیری موضوع هستیم. 

همچنین وزیر راه و شهرسازی هم اخیراً سفری برای پیگیری 
این خط، به کشور عراق داشته است.

وی با بیان اینکه پیگیر تکمیل خط راه آهن شلمچه به بصره 
به صورت جد هستیم، افزود: در این پروژه باید طرف های 
ایران  جانب  از  زمینه  این  در  باشند.  داشته  همکاری  عراقی 
مشکلی وجود ندارد و آن بخش از این خط، که در مرزهای 
ایران قرار دارد، به صورت کامل تکمیل و ریل گذاری تا مرز 

عراق انجام شده است.
در  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  در  اهواز  مردم  نماینده 
مدت زمانی که ریل گذاری خط شلمچه به بصره در مرز ایران 
در حال انجام بود، کشور عراق نیز باید همکاری می کرد اما 
در  شد  ایران حاضر  زمینه  این  در  نشد.  محقق  موضوع  این 
اما  در عراق کمک کند  این خط  ریل گذاری  اجرای  بحث 

عراقی ها در این خصوص همکاری نکردند.
ایران و عراق نخستین بار در سال ۹۰ برای احداث این خط 
آهن تفاهم نامه ای امضا کردند که اجرایی نشد؛ در سال ۹۳ بار 
دیگر تفاهم نامه احداث راه آهن شلمچه - بصره میان تهران و 

بغداد به امضا رسید. 
اهمیت خط آهن شلمچه - بصره از آن جهت است که خط 
آهن عراق، از بصره تا کربلا متصل بوده و می تواند به عنوان 
خط سفر ریلی زائران ایرانی مورد استقبال قرار گیرد و هم 
اردن و شمال شرق  به  از سمت شرق عراق  این خط  اینکه 
به  ایران  دسترسی  زمینه  می تواند  و  است  متصل  سوریه  به 

بازارهای سوریه را هم فراهم کند.

استان کهگیلویه و بویراحمداستان کهگیلویه و بویراحمد
  

کهگیلویه

هشدار اداره امور آب کهگیلویه:

کشاورزان کهگیلویه 
از کشت محصولات آب بر 

خودداری کنند

 

 

 
رئیس اداره امور آب کهگیلویه گفت: با توجه به وضعیت 
محصولات  کشت  از  کشاورزان  که  است  لازم  آبی  منابع 
آب بر خودداری کنید و با کسانی که اقدام به کشت این 
محصولات از جمله هندوانه کنند برخورد قانونی خواهد شد.

به گزارش ایلنا، سید هادی خاضع در جمع  اصحاب رسانه 
با اشاره به تشکیل جلسه شورای حفاظت آب در فرمانداری 
اظهار داشت: کشت محصولات پر آب بر، اضافه برداشت و 
انتقال غیرمجاز آب از چاه های کشاورزی به خارج از اراضی 

چاه تخلف محسوب خواهد شد.
به آماده سازی  اقدام  بیان کرد: می طلبد کشاورزانی که  وی 
زمین جهت کشت هندوانه کرده اند با انصراف از انجام این 
کار هرچه سریعتر نسبت به کشت متعارف و کم آب اقدام 

کنند.
و  تخلف  هرگونه  مشاهده  در صورت  کرد:  تصریح  خاضع 

عدم تمکین به قانون با متخلفان برخورد قاطع خواهد شد.
وی تاکید کرد: قطع انشعاب برق، پلمپ چاه، نصب کنتور 
هوشمند حجمی آب و صدور تعرفه آزاد برق مصرفی چاه 
کشاورزان  انتظار  در  آبخوان  به  خسارت  سنگین  جریمه  و 

متخلف است.
خاضع از همکاری مراجع قضایی و انتظامی در راستای اجرایی 

نمودن مصوبات شورای حفاظت از منابع آب تقدیر کرد.
وی طرح احیا و تعادل بخشی منابع آب زیرزمینی را یکی 
از اولویت های دولت دانست و گفت: در این راستا در سال 
جاری ۱۸ حلقه چاه غیرمجاز پر و موتورپمپ ۲۵ حلقه چاه 

جمع آوری شد.
مجاز کهگیلویه در حوزه کشاورزی،  تعداد چاه های  خاضع 
صنعت و شرب را ۷۸۰ حلقه چاه و غیرمجاز را ۲۵۰ حلقه 
دانست و اظهار داشت: سالانه در این شهرستان  ۴۵ میلیون 
۸۰۰ هزار مترمکعب از چاه های مجاز کشاورزی،  سه میلیون 
هزار   ۵۰۰ و  میلیون  هفت  و  صنعت  برای  مترمکعب   ۶۰۰

مترمکعب جهت شرب برداشت می شود.
کشت محصولات باغی و زراعی شهرستان کهگیلویه بیش از 
۵۰ هزار هکتار است که از این مقدار تنها پنج هزار هکتار 
به صورت آبی و سایر زمین ها به صورت دیم کشت می شود.
مترمکعب  میلیون  از ۲۸۰  سالانه  بویراحمد  و  در کهگیلویه 
آب برداشتی از منابع آب زیرزمینی، ۲۱۰ میلیون مترمکعب 
بخش  در  آن  مترمکعب  میلیون   ۷۰ و  کشاورزی  بخش  در 

آشامیدنی و صنعت مصرف می شود.
از حدود ۳۰۰ هزار هکتار زمین های کشاورزی کهگیلویه و 

بویراحمد حدود ۷۰ هزار هکتار آبی است.
شهرستان  دومین  جمعیت  نفر  هزار   ۱۳۲ با  کهگیلویه 

پرجمعیت استان کهگیلویه و بویراحمد است.
سالانه بیش از ۲ هزار هکتار از اراضی کشاورزی شهرستان 

کهگیلویه و چرام زیر کشت هندوانه می رود.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان مرودشت از آغاز کالیبراسیون 1950 دستگاه 
سمپاش پشت تراکتوری بوم دار در این شهرستان خبر داد و گفت: کالیبراسیون 

سم پاش ها تا نیمه اسفند ماه ادامه دارد.
کشاورزی  جهاد  مدیریت  عمومی  روابط  طلوع  روزنامه  دریافتی  گزارش  به 
از  پس  بازدید  مورد  سم پاش های  گفت:  امیریان  منصور  مرودشت،  شهرستان 
ضمن  و  می کنند  دریافت  فنی  معاینه  برگ  احتمالی  ایرادات  رفع  و  بازدید 

دریافت سهمیه سوخت مجوز سم پاشی نیز دریافت خواهند کرد.
معاون سازمان جهاد کشاورزی استان فارس با تاکید بر اینکه همه سم پاش ها 

در  سم پاش  صاحبان  کرد:  تصریح  هستند،  فنی  معاینه  برگ  اخذ  به  ملزم 
در  کارشناسان  و  پهنه ها  مسئولین  با  هماهنگی  ضمن  باقیمانده  مدت زمان 
اقدام کنند و  مراکز جهاد کشاورزی نسبت به کالیبراسیون سم پاش های خود 
عهده  به  از سم پاشی  بعد  عوارض  مسئولیت هرگونه  مراجعه،  عدم  در صورت 
واحد  با مشارکت  بیان کرد: کالیبراسیون سم پاش ها  است.او  صاحب سم پاش 
همکاری  با  و  مرودشت  شهرستان  کشاورزی  جهاد  مدیریت  مکانیزاسیون 
کارشناسان آموزش دیده مکانیزاسیون در مراکز جهاد کشاورزی و کارشناسان 

مسئول پهنه ها انجام می شود.

مدیر جهاد کشاورزی مرودشت:
دریافت سهمیه سوخت سم پاش ها منوط به اخذ معاینه فنی است


